
 

ZÁPIS 

 
z 5. schůze předsednictva České lékařské společnosti JEP, z.s. v roce 2024, která se konala 

dne 7. května 2024 od 14:00 hodin v Lékařském domě  

 

• Sekretariát obdržel další stanoviska od existujících odborných společností, které nedoporučily 

vznik nové organizační složky s názvem Klinická psychosomatika. Rozhodnutí předsednictva, které 

následovalo, bylo jednoznačné – žádost o přijetí Klinické psychosomatiky do ČLS JEP nebyla 

schválena, bylo doporučeno založení sekce pod existující OS.  

 

• Česká urologická společnost ČLS JEP, která navrhla letošního laureáta Ceny JEP prof. Tomáše 

Hanuše, připravuje odborný program 66. Purkyňova dne a sekretariát bude rozesílat pozvánky. Jako 

vždy bude zajištěna hromadná doprava do Libochovic a také již tradičně se zúčastní delegace 

Slovenské lekářské společnosti. Její zástupci dorazí do Prahy již 11. 6. 2024 a členové předsednictva 

se s nimi sejdou na pracovní večeři v Kampa Parku.  

 

• Plán tiskových konferencí ČLS JEP je kompletní a již se zaplňují termíny pro zájemce na příští 

rok. Nejbližší konferenci dne 22. 5. 2024 o pracovním lékařství v tržním hospodářství 21. století 

bude moderovat prof. Škrha. Je připravován i program Clubů JEP na 2. pololetí roku.  

• Profesor Svačina zjišťoval dle poskytnutého programu názory na to, zda podpořit akreditaci 

slavnostního mezinárodního semináře České lékařské akupunkturistické společnosti ČLS JEP a 

Slovenskej spoločnosti akupunktury pořádaného k 55. výročí založení dne 1. 6. 2024 Lékařském 

domě. Ověří si ještě vědeckost přednášek Komplexní léčba hernia-like bolestí a Současné použití 

akupunktury a kolagenních injekcí v léčbě poruch pohybového systému a pak rozhodne o tom, zda 

doporučí přidělení plného počtu kreditů.  

• Po několika letech se na návrh dr. Šebkové vrátilo předsednictvo k diskusi o přínosech a 

proveditelnosti vydávání vlastních akreditací, což by mělo zejména význam u mezinárodních akcí, 

a souvisí tudíž s uznáním coby národního orgánu v UEMS. ČLS JEP je v českém prostředí garantem 

kvality vzdělávání a přesto veškerou ekonomickou i prestižní výhodu z udělování kreditů má Česká 

lékařská komora. Počet kreditů se používá jako podklad k přiznávání primářských licencí a 

představují tedy motivaci ke vzdělávání. Bylo by záhodno provést si potřebnou finanční i právní 

analýzu a pozvat na příští schůzi dr. Vacka, aby členy seznámil s výkladem existující legislativy.  

 



• Předsednictvo schválilo předložené stanovy České gynekologické a porodnické společnosti ČLS 

JEP pod podmínkou, že OS dodá k archivaci usnesení shromáždění členů z 17. 9. 2021 o jejich 

vnitřním schválení.  

• Předsednictvo diskutovalo o neblahé praxi, kdy některé certifikované laktační poradkyně, nutriční 

poradkyně, porodní asistentky šíří nevědecká až nebezpečná doporučení rodičům a podpory se jim 

dostává dokonce na půdě ministerstva zdravotnictví. Příklady uvedli dr. Šebková i prof. Pařízek a 

navrhli, aby ČLS JEP hledala způsoby, jak takové praxi bránit např. vytvořením platformy 

racionálně uvažujících odborníků. Ta by zejména na sociálním sítích bojovala s hatery a šarlatány, 

kteří nebezpečné praktiky doporučují.  

 

Na vědeckou radu MZ ČR dne 4. 6. 2024 připraví dr. Šebková s kolektivem vyjádření, které upozorní 

na obavy, které v ČLS JEP vzbuzuje dramatický vzestup nepodložených alternativních metod 

šířených mezi rodiče. 


